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Op donderdagavond 4 februari kwamen bewoners en ondernemers bijeen in een digitale meedenkavond voor 
de omgevingsvisie van de gemeente Bunschoten. Deze eerste meedenkavond ging over allerlei onderwerpen 
binnen het thema ‘Typisch Bunschoten’. Tijdens de bijeenkomst praatten de inwoners mee over de toekomst 
van de gemeente aan de hand van een aantal thema’s. Deze input wordt gebruikt om de omgevingsvisie voor 
de gehele gemeente Bunschoten te maken.  
 
Avondvoorzitter Jan van den Bosch opende de avond met een inleiding over de avond waarin ook een aantal 
spelregels voor een digitale bijeenkomst zijn gedeeld. Wethouder Huig van Barneveld heette iedere deelnemer 
welkom en stipte kort aan waar het deze avond over zou gaan. Daarna volgde een algemene uitleg over de 
Omgevingswet en de rol van omgevingsvisie door Jan.  
 
De enthousiaste spreker deze avond was Theo van der Tak, hij nam de deelnemers mee vanuit zijn rol als een 
van de initiatiefnemers van Eemland 300 binnen de gemeente Bunschoten. Hij vertelde een verhaal over tot 
ontstaan van Eemland 300 en hun droom voor de toekomst. 
 
Na dit plenaire deel was het tijd voor de deelnemers om aan de slag te gaan. Zij schoven digitaal aan bij 
thematafels: ‘Cultuurhistorie en erfgoed’ en ‘Natuur, landschap en omgevingskwaliteit’. Hoe gaan we nu en in 
de toekomst om met onze cultuur en erfgoed? Hoe zorgen we ervoor dat we ook straks nog voldoende 
omgevingskwaliteit en natuur hebben in Bunschoten? En hoe zorgen we samen dat we aan een aantrekkelijk 
landschap werken? Daar ging het deze avond over. Deze inbreng wordt gebruikt door de gemeente 
Bunschoten om de omgevingsvisie op te stellen. Hieronder volgt een verslag van de belangrijkste punten die 
op tafel zijn gekomen, gesorteerd per thema.   

Cultuurhistorie en erfgoed 
 

• Wat typisch Bunschoten is, is voor de meeste deelnemers de weidsheid van het landschap van de 
gemeente. In het midden van de gemeente bevindt een mooie open cultuurhistorische plek: de 
stadsweide. Dit is een cultuurhistorisch waardevolle en archeologisch rijksmonument. 

• Ook de oude kernen van Bunschoten en Spakenburg, de haven en musea met kunst, cultuur en de 
verhalen van vroeger zijn volgens deelnemers kenmerkend voor de gemeente. Hierbij hoort ook de 
bekende klederdracht en het dialect binnen de gemeente. 

• Enkele andere parels van de gemeente zijn de Botterwerf, de Melkfabriek en de veerpond bij de 
Eemdijk.  

• Als we met een bredere blik naar de meest recente parels kijken dan hoort bijvoorbeeld de 
Zuiderzeebuurt/Nieuwe Schans ook in het rijtje thuis. 

• Er wordt opgemerkt dat er nog weinig subsidie en aandacht is voor varend erfgoed. 

• Het cultureel erfgoed staat onder andere onder druk bij: de open polder, historische bebouwing en het 
verdwijnen van het dialect. De algemene druk ontstaat bij de financiering van het onderhoud van 
erfgoed. Dit ligt namelijk bij particulieren en wordt erg duur gevonden. 

• De historie van de gemeente wordt als erg belangrijk beschouwd. Dit is de essentie van het dorp wat 
moet worden gekoesterd en er moet worden geleerd van de  “fouten” uit het verleden (veel sloop). 

• De deelnemers zijn van mening dat er regels nodig zijn om erfgoed te beschermen maar er moet ook 
ruimte zijn voor herbestemming. Ook wordt er geopperd om meer draagvlak te creëren bij bewoners 
omtrent het behoud van cultureel erfgoed. 

• De meeste deelnemers zijn van mening dat de gemeente verantwoordelijk is voor cultuur en erfgoed in 
de gemeente. De deelnemers vinden overwegend dat zij de inwoners moeten informeren, faciliteren 
(in regels), stimuleren en subsidiëren bij particuliere initiatieven. Ook het rijk en de provincie worden 
enkele keren benoemd, voornamelijk omtrent financiering. Enkelen zijn van mening dat eigenaren hier 
zelf verantwoordelijk voor zijn of dat dit een samenspel is tussen inwoners en de gemeente. 
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Natuur, landschap en omgevingskwaliteit 
 

• Wat het zo bijzonder maakt om in Bunschoten te wonen is volgens de deelnemers het authentieke en 
unieke karakter van het dorp, zowel het open landschap als de type inwoners die er wonen.  

• Ook de saamhorigheid, gemoedelijkheid, de rust en ruimte worden gekenmerkt als bijzonder. 

• Wat het landschap van Bunschoten zo mooi maakt is de openheid van de polder, deze moet 
beschermd worden. Met name de Eempolder is een kernkwaliteit van de gemeente. 

 

• Deelnemers kiezen overwegend voor het behoud en versterken van de groene omgeving boven 
nieuwe ontwikkelingen in het groen. Echter is een enkeling ook van mening dat de opwek van 
duurzame energie (bijvoorbeeld kleinere windturbines) voor zelfvoorzienende agrarische bedrijven 
nut kan hebben in een open landschap. Een zonneweide daarentegen is wel storend in het landschap. 

• Een ander idee dat geopperd is, is om extra bos toe te voegen. Op dit moment is er alleen bos op de 
voormalige vuilstort, de ontwikkeling daarvan wordt nu verder gestimuleerd. Enkele deelnemers 
maken zich zorgen over het idee, omdat het ten koste gaat van het open landschap maar anderen 
geven aan dat het wel een toevoeging kan zijn voor de diversiteit van het landschap en (lokale) 
recreatie.  

• De beste invulling voor de polder blijft voor het merendeel de agrarische functie omdat dit volgens de 
deelnemers nou eenmaal hoort bij de cultuur van Bunschoten. De agrarische functie maakt overigens 
recreatie en natuur in het buitengebied mogelijk.  

• Een lokale circulaire economie ‘van boer naar burger’ is tevens ook voorgesteld, er is bij de 
deelnemers weinig bekend over het kopen van lokale oogst. Echter is het belangrijk dat bij deze 
ontwikkeling geen concurrentiestrijd moet ontstaan tussen lokale boeren.  
 

• Een goede invulling voor VAB’s moet volgens de deelnemers iets zijn wat passend is in de omgeving. 

• Kleinschalig boeren of kleinschalig wonen op een boerenerf kan er toe bijdragen om het boerenbedrijf 
rendabel te houden voor boeren die willen omschakelen naar een biologische bedrijfsvoering of 
andere nieuwe ontwikkelingen. Een mogelijke invulling die wordt genoemd is een voedselbos, dat 
tevens een bijdrage kan leveren op het gebied van educatie, recreatie, leefbaarheid, zorg, behoud van 
cultureel erfgoed, woningbouw, verduurzaming, klimaatadaptatie en -mitigatie en biodiversiteit 

• Ook zijn benoemd: een speelterrein met natuurlijke elementen of een hotel zodat het historische 
bouwwerk behouden kan blijven. Duidelijk werd dat we niet alles zomaar kunnen toestaan en dat 
enige sturing ten aanzien van nieuwe functies wenselijk is. 

 

• Om de biodiversiteit te versterken zou de gemeente meer moeten doen met vergroening door een 
meer afwisselend bomenbestand en bermen in te zaaien en te onderhouden. Ook zou de gemeente 
minder intensief moeten maaien van openbaar groen. 

• Inwoners zouden kunnen bijdragen aan het vergroten van de biodiversiteit door minder zwerfafval te 
lozen. Minder zwerfafval zorgt voor minder vervuiling en zorgt er voor dat het vee geen afval in de 
maag krijgt, waar het ziek van wordt. 

• Volgens een deelnemer doen boeren overigens steeds meer aan biodiversiteit, dit wordt vanuit de 
melkfabriek en de overheid gestimuleerd en opgelegd. 

 

• Wat volgens de deelnemers in het kader van omgevingskwaliteit nog verbeterd kan worden is de 
entree van het dorp, deze is in zijn huidige staat niet uitnodigend. 

• Bij uitbreiding van de gemeente moet de opbouw van het dorp (ontstaan vanuit een centrale as en  
een schil aan de oost- en westzijde) intact blijven.  
 

 
We kijken terug op een geslaagde eerste meedenkavond. Wij bedanken de tafelhosts voor hun inzet om de 
avond en wethouder Huig van Barneveld en Theo van der Tak voor hun inspirerende verhalen over de 
toekomst van de omgevingsvisie. Tenslotte bedankt aan alle aanwezigen voor hun digitale deelname. 
 
 


